
Protokół z XVIII sesji 

Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój

z dnia 26 maja 2020 r. 

Obrady w trybie zdalnym rozpoczęto 26 maja 2020 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 15:23 tego 
samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:

1. Michał Cebula
2. Norbert Czernecki
3. Michał Czernek
4. Łukasz Hanke
5. Zbigniew Jacek
6. Krzysztof Kwaśny
7. Tadeusz Lazarek
8. Monika Młodzik
9. Monika Nikiel
10. Izabela Ogierman
11. Piotr Pająk
12. Małgorzata Paszek
13. Rafał Polok
14. Krystyna Świerkot-Żmij 
15. Marian Wróbel

1. Otwarcie sesji

Przewodniczący Rady Gminy otworzył sesję i przywitał zebranych.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad.

3. Odczytanie porządku obrad

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o poszerzenie porządku obrad o dwa projekty uchwał.

Głosowano wniosek w sprawie:
poszerzenia porządku obrad o punkty: 6f - projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/87/2019 
Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z dnia 30.12.2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Goczałkowice-Zdrój na lata 2020-2029 oraz 6g - projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój Nr XV/88/2019 z dnia 30.12.2019 r. w sprawie budżetu 
Gminy Goczałkowice-Zdrój na 2020 rok i przyjęcie zmienionego porządku obrad. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1



4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

Żaden z radnych nie wniósł uwag do protokołu.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Michał Cebula, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, 
Monika Młodzik, Monika Nikiel, Izabela Ogierman, Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, 
Krystyna Świerkot-Żmij , Marian Wróbel
NIEOBECNI (1)
Norbert Czernecki

5. Pisemne zgłaszanie interpelacji

Żaden z radnych nie złożył interpelacji.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:

Przewodniczący Rady Gminy zawnioskował o nieodczytywanie projektów uchwał w całości.

Głosowano wniosek w sprawie:
nieodczytywania projektów uchwał w całości. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

a) zmiany uchwały Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój Nr XV/88/2019 z dnia 30.12.2019 r. w sprawie 
budżetu Gminy Goczałkowice-Zdrój na 2020 rok

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że projekty uchwał szczegółowo zostały omówione na 
posiedzeniach komisji. Zaproponował, aby przewodniczący komisji podali opinie komisji.

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały Komisja Gospodarki i Finansów, Komisja Oświaty i Spraw 
Społecznych oraz Komisja Uzdrowiskowa.

Radna Krystyna Świerkot-Żmij zaproponowała, by w kilku zdaniach powiedzieć, czego uchwała dotyczy,
dla przypomnienia oraz omówić projekty dziś wprowadzone do porządku obrad. 

Projekt uchwały omówiła Barbara Kwiatoń, skarbnik gminy.

Krystyna Świerkot-Żmij zauważyła, że są problemy z odbiorem dźwięku.

W dyskusji wzięli udział:
- Łukasz Hanke
- Michał Czernek

Z powodu problemów technicznych radny Łukasz Hanke nie zabrał głosu w dyskusji.

Radny Michał Czernek zawnioskował o to, żeby w przypadku uchwał dyskutowanych na łączonych 
komisja podać tylko tytuł i głosować.



Radny Łukasz Hanke opuścił posiedzenie, dlatego przewodniczący Rady Gminy poprosił o sprawdzenie 
kworum. Na sesji jest 13 radnych. Radna Monika Młodzik zauważyła, że Ł. Hanke może chciał poruszyć 
temat rozlewiska za jego domem. Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że będzie można o tym 
porozmawiać w punkcie „Wolne głosy i wnioski”.

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój Nr XV/88/2019 z dnia 30.12.2019 r. w sprawie 
budżetu Gminy Goczałkowice-Zdrój na 2020 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Michał Cebula, Michał Czernek, Zbigniew Jacek, Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, Monika Młodzik,
Monika Nikiel, Izabela Ogierman, Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, Krystyna Świerkot-
Żmij , Marian Wróbel
NIEOBECNI (2)
Norbert Czernecki, Łukasz Hanke

b) zmiany uchwały Nr XVI/97/2020 z dnia 28 stycznia 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Pszczyńskiemu na zakup sprzętu medycznego dla Szpitala w Pszczynie

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały Komisja Gospodarki i Finansów, Komisja Oświaty i Spraw 
Społecznych oraz Komisja Uzdrowiskowa.

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały Nr XVI/97/2020 z dnia 28 stycznia 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Pszczyńskiemu na zakup sprzętu medycznego dla Szpitala w Pszczynie. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)
Michał Cebula, Michał Czernek, Zbigniew Jacek, Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, Monika Młodzik,
Monika Nikiel, Izabela Ogierman, Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, Krystyna Świerkot-
Żmij , Marian Wróbel
NIEOBECNI (2)
Norbert Czernecki, Łukasz Hanke

c) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały Komisja Gospodarki i Finansów, Komisja Oświaty i Spraw 
Społecznych oraz Komisja Uzdrowiskowa.

Głosowano w sprawie:
ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (13)



Michał Cebula, Michał Czernek, Zbigniew Jacek, Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, Monika Młodzik,
Monika Nikiel, Izabela Ogierman, Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, Krystyna Świerkot-
Żmij , Marian Wróbel
NIEOBECNI (2)
Norbert Czernecki, Łukasz Hanke
d) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Św. Jerzego w 
Goczałkowicach-Zdroju

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały Komisja Gospodarki i Finansów, Komisja Oświaty i Spraw 
Społecznych oraz Komisja Uzdrowiskowa.

W dyskusji wzięli udział:
- Łukasz Hanke

Radny Łukasz Hanke powiedział, że nie ma możliwości zagłosowania. Przewodniczący Tadeusz Lazarek 
stwierdził, że wynika to z tego, że opuścił posiedzenie, poprosił o sprawdzenie kworum. Na sesji jest 14 
radnych.

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Św. Jerzego w 
Goczałkowicach-Zdroju. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Michał Cebula, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, 
Monika Młodzik, Monika Nikiel, Izabela Ogierman, Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, 
Krystyna Świerkot-Żmij , Marian Wróbel
NIEOBECNI (1)
Norbert Czernecki

e) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w roku 2020

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały Komisja Gospodarki i Finansów, Komisja Oświaty i Spraw 
Społecznych oraz Komisja Uzdrowiskowa.

Głosowano w sprawie:
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w roku 2020. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Michał Cebula, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, 
Monika Młodzik, Monika Nikiel, Izabela Ogierman, Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, 
Krystyna Świerkot-Żmij , Marian Wróbel
NIEOBECNI (1)
Norbert Czernecki

f) zmiany Uchwały Nr XV/87/2019 Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z dnia 30.12.2019r. w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Goczałkowice-Zdrój na lata 2020-2029



Projekt uchwały omówiła Barbara Kwiatoń, skarbnik gminy.

W dyskusji wzięli udział:
- Łukasz Hanke

Radny Łukasz Hanke chciał poprosić o wyjaśnienia, ale pani skarbnik wszystko już wyjaśniła.

Głosowano w sprawie:
zmiany Uchwały Nr XV/87/2019 Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z dnia 30.12.2019r. w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Goczałkowice-Zdrój na lata 2020-2029. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Michał Cebula, Michał Czernek, Zbigniew Jacek, Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, Monika Młodzik,
Monika Nikiel, Izabela Ogierman, Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, Krystyna Świerkot-
Żmij , Marian Wróbel
PRZECIW (1)
Łukasz Hanke
NIEOBECNI (1)
Norbert Czernecki

g) zmiany uchwały Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój Nr XV/88/2019 z dnia 30.12.2019r. w sprawie 
budżetu Gminy Goczałkowice-Zdrój na 2020 rok

Projekt uchwały omówiła Barbara Kwiatoń, skarbnik gminy.

W dyskusji wzięli udział:
- Krzysztof Kwaśny
- Łukasz Hanke

Radny Krzysztof Kwaśny zapytał, dlaczego trzeba dołożyć 385 tys. zł na budowę centrum 
przesiadkowego? Radca prawny Michał Hassa wyjaśnił, że zmiana wynika z tego, że po rozpoczęciu 
przez wykonawcę robót i wykonaniu wstępnych wykopów okazało się, że pod ziemią warunki gruntowe 
nie odpowiadają temu, jakie były założenia projektowe. Jest tam więcej rzeczy nawiezionych przez 
człowieka niż wynikało to z odwiertów geologicznych wykonanych przed projektowaniem. W 
konsekwencji technologia utwardzenia gruntu i budowy konstrukcji jezdni nie jest dostosowana do 
rzeczywistych parametrów gruntów w tamtym miejscu. Projektant wraz z rzeczoznawcą zaproponowali 
rozwiązanie zamienne, którego celem jest wybudowanie inwestycji w pierwotnych założeniach. Stąd 
potrzebne są dodatkowe środki.

Radny Łukasz Hanke poprosił o wyjaśnienia, bo dwie uchwały mają takie samo brzmienie. Jak 
powiedział, w obu mowa jest o centrum przesiadkowym. Michał Hassa powiedział, że jedna uchwała to 
zmiana budżetu, a druga – zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej.

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój Nr XV/88/2019 z dnia 30.12.2019r. w sprawie 
budżetu Gminy Goczałkowice-Zdrój na 2020 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:



ZA (13)
Michał Cebula, Michał Czernek, Zbigniew Jacek, Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, Monika Młodzik,
Monika Nikiel, Izabela Ogierman, Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, Krystyna Świerkot-
Żmij , Marian Wróbel
PRZECIW (1)
Łukasz Hanke
NIEOBECNI (1)
Norbert Czernecki

7. Omówienie i rozpatrzenie skargi na działalność gminnej jednostki organizacyjnej - Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Goczałkowicach-Zdroju, w tym podjęcie uchwały

Projekt uchwały omówił radny Krzysztof Kwaśny, przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

Głosowano w sprawie:
Omówienie i rozpatrzenie skargi na działalność gminnej jednostki organizacyjnej - Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Goczałkowicach-Zdroju, w tym podjęcie uchwały. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Michał Cebula, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, 
Monika Młodzik, Monika Nikiel, Izabela Ogierman, Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, 
Krystyna Świerkot-Żmij , Marian Wróbel
NIEOBECNI (1)
Norbert Czernecki

8. Wolne głosy i wnioski

W dyskusji wzięli udział:
- Michał Czernek
- Łukasz Hanke
- Krzysztof Kwaśny
- Monika Młodzik
- Krystyna Świerkot-Żmij 
- Izabela Ogierman
- Michał Czernek
- Monika Młodzik

Radny Michał Czernek zapytał, czy w związku z koronawirusem gmina pomaga lokalnym 
przedsiębiorcom, którzy ucierpieli przez epidemię – gastronomia i hotelarstwo? Spytał, czy gmina bądź 
jednostki gminne korzystają lub będą korzystać z tarczy antykryzysowej, która też jest dla samorządu? 
Wójt Gabriela Placha odpowiedziała, że pomoc przedsiębiorcom jest udzielana na wniosek. Każdy 
przedsiębiorca może do gminy złożyć wniosek o umorzenie, rozłożenie na raty, przesunięcie płatności 
podatku od nieruchomości. Postępowania są w trakcie. Także jednostki gminne ubiegają się o zwolnienia 
z ZUS, zgodnie z zapisami tarczy antykryzysowej. Gmina będzie się starała o kolejne dodatkowe środki, 
które będą kierowane do samorządów.

Radny Łukasz Hanke zapytał, czy w związku z zamknięciem ul. Parkowej jest możliwość, by otwarty 
został przejazd przy Górniku? Zapytał też, czy gmina ma plany rozwiązania problemu rozlewiska, jakie 
tworzy się po ulewnych deszczach? Wójt Gabriela Placha powiedziała, że gmina monitoruje sytuację 
rozlewiska w rejonie ul. Dębowej i Letniej. Wczoraj i dziś byli tam pracownicy urzędu, sprawa jest 
dokumentowana. Temat omawiany był na łączonym posiedzeniu komisji. Przedstawiono stanowisko 
kopalni, która ma tam podjąć określone działania. Pracownicy kopalni interweniują na miejscu. Wójt 



podkreśliła, że temat jest szerszy, a prace można było rozpocząć wcześniej. G. Placha zauważyła, że 
pewnie trzeba będzie doprowadzić do spotkania lub podpisania dodatkowego porozumienia między 
spółką wodną a kopalnią. Potrzebna jest tam większa inwestycja, a nie tylko pogłębianie rowu. W kwestii
przejazdu obok Górnika wójt poprosiła o rozmowę po sesji, żeby przeanalizować, których mieszkańców 
to dotyczy.

Radny Krzysztof Kwaśny zapytał, czy mamy informację odnośnie pracy uzdrowiska? Kiedy izolatorium 
przestanie funkcjonować? Wójt Gabriela Placha powiedziała, że kontaktowała się z prezesem 
Uzdrowiska Goczałkowice-Zdrój, który nie miał informacji, do kiedy będzie działało izolatorium i na 
jakich zasadach będzie działało uzdrowisko. Radny Zbigniew Jacek powiedział, że od poniedziałku ma 
ruszyć oddział reumatologiczny. Radny Krzysztof Kwaśny zapytał, czy była już przerwa techniczna na 
basenie i czy jesteśmy w stanie przeprowadzić akcję oddawania mieszkańcom wody z basenu, wzorem 
innych gmin w powiecie? Wójt przyznała, że wszystkie prace zaplanowane na basenie na miesiące 
wakacyjne zostały wykonane w czasie postoju, ale nie wie, czy planowana jest wymiana wody. Jeśli tak, 
to warto pomyśleć o akcji oddania jej mieszkańcom. Radny K. Kwaśny zapytał, czy gmina ma 
informacje, że PG Silesia miałaby zakończyć działalność w 2021 r.? Może okazać się, że mieszkańcy 
zostaną z problemami. Wójt Gabriela Placha przyznała, że docierają do niej informacje medialne. Ponad 
tydzień temu gmina wystąpiła na piśmie do kopalni co do planów dalszego funkcjonowania, ale 
odpowiedź jeszcze nie wpłynęła.

Radna Monika Młodzik zapytała, czy w gminie zostały zakupione komputery dla dzieci w związku ze 
zdalnym nauczaniem? Sekretarz Maria Ożarowska poinformowała, że w ramach programu „Zdalna 
szkoła” gmina pozyskała prawie 60 tys. zł na zakup sprzętu. Wniosek złożono w kwietniu. Komputery 
przekazano do Szkoły Podstawowej nr 1 i szkoły CETiR. Było to 16 laptopów, które trafiły do 11 
uczniów i 5 nauczycieli. Rozważana jest możliwość złożenia kolejnego wniosku. 

Radna Krystyna Świerkot-Żmij zapytała, jaki jest postęp prac nad Miejscowym Planem 
Zagospodarowania Przestrzennego? Była informacja, że zostanie zorganizowane spotkanie z 
projektantem. Sekretarz Maria Ożarowska poinformowała, że było zaplanowane spotkanie z projektantem
na 17 marca. Jednak ze względu na izolację, zostało ono odwołane. Prace nad planem trwają, a spotkanie 
będzie potrzebne, tylko nie jest możliwe w trybie zdalnym. Chcąc omówić problematykę, trzeba spotkać 
się na miejscu, mieć odpowiednie materiały. Prawdopodobnie zostanie zorganizowane w czerwcu. K. 
Świerkot-Żmij zapytała, czy jeśli radnym urodzą się jakieś pomysły dotyczące konstrukcji planu, czy 
będzie trzeba powtórzyć procedurę? M. Ożarowska odpowiedziała, że nie jesteśmy na etapie opiniowania
i uzgadniania, tylko na etapie sporządzania projektu planu. Gmina wystąpiła z wnioskiem rolnym, to jest 
przed właściwym opiniowaniem i uzgadnianiem. W zależności od stanowiska Ministerstwa Rolnictwa, 
będzie można skorygować projekt planu i przekazać do uzgodnień. Oczekiwanie na stanowisko 
ministerstwa to czasem okres dwóch lat.

Radna Izabela Ogierman zapytała o funkcjonowanie szkoły w czasie pandemii. Poprosiła o 
zorganizowanie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych z udziałem dyrektorów szkoły i przedszkoli, także
w temacie planów na przyszłość. Zapytała o przygotowanie ósmoklasistów do egzaminów. Wójt Gabriela
Placha powiedziała, że po ostatnim posiedzeniu łączonym komisji zaprosiła dyrektor SP nr 1, Beatę 
Smolarek na posiedzenie Rady Gminy, żeby omówiła te problemy. Pani dyrektor prawdopodobnie 
zostawiła informację na piśmie, jak przebiega zdalne nauczanie. Przewodniczący Tadeusz Lazarek 
przyznał, że wczoraj B. Smolarek napisała pismo do radnych. Przewodniczący odczytał treść tego pisma.

Radny Michał Czernek poparł wniosek o zorganizowanie komisji z udziałem dyrektorów szkoły i 
przedszkoli. Powiedział, że wie, że gmina za to nie odpowiada, ale pojawiło się ogłoszenie Rady 
Rodziców ws. zbiórki na zakup środków ochrony osobistej, m.in. na egzaminy ósmoklasisty w szkole. 
Zauważył, że z tego ogłoszenia można wywnioskować, że szkoła od organizatora wystarczających 
środków ochrony nie otrzymała, w co – jak powiedział – nie chce mu się wierzyć. Wójt Gabriela Placha 
podkreśliła, że na każdym spotkaniu z dyrektorami placówek pada pytanie o potrzebne środki ochrony 
osobistej. Jak przyznała, zawsze jest odpowiedź, że takie środki są zapewnione. Wyraziła zdziwienie tym 
stwierdzeniem, ale zapewniła, że wyjaśni sprawę. Radny Michał Czernek zauważył, że to nie jest 
ogłoszenie dyrektora, a Rady Rodziców. Wójt powiedziała, że nie ma żadnego problemu z zapewnieniem 
potrzebnych środków ochrony osobistej. 

Radna Monika Młodzik powiedziała, że cały czas myśli o zorganizowaniu komisji z dyrektorami 
placówek oświatowych, tylko zastanawia się, w jakiej formie. Przyznała, że odbędzie się w czerwcu. 



Wójt Gabriela Placha stwierdziła, że posiedzenie online można zorganizować w każdym czasie. M. 
Młodzik zaproponowała termin 2 lub 9 czerwca. Przewodniczący T. Lazarek zaproponował, żeby termin 
ustalili członkowie komisji.

9. Zakończenie obrad

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za udział w sesji i zakończył obrady.

 

Przewodniczący
Rada Gminy Goczałkowice-Zdrój

 

Przygotował: Paweł Komraus

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


